
بارسلونا و يوونتوس با برتري مقابل حريفان در آستانه صعود به مرحله 
يك چهارم نهايي ليگ قهرمانان اروپا قرار گرفتند. دور رفت مرحله 
يك هشتم نهايي اين مسابقات سه شنبه شب با انجام دو بازي ديگر 
برگزار شد كه طي آن منچسترسيتي در خانه 2 بر يك مغلوب بارسا 
شد و يوونتوس نيز با همين نتيجه دورتموند را با شكست بدرقه كرد. 
لوئيز سوارز در حالي كه از سوي هواداران انگليسي هو مي شد دو بار دروازه 
سيتي را فرو ريخت. البته مسي هم مي توانست از روي نقطه پنالتي گل سوم 
تيمش را به ثمر برساند كه هوشياري گلر آبي ها مانع از تحقق اين رؤيا شد. 
با اين وجود، انريكه سرمربي بارسا در پايان بازي اعلام كرد كه لئو همچنان 
پنالتي زن اول بارسا خواهد بود: »كساني كه ضربه پنالتي را از دست مي دهند 
همان كساني هستند كه در لحظات حساس جرئت پنالتي زدن دارند. مسي 
كماكان پنالتي زن ماست؛ چراكه به توانايي او اعتماد كامل داريم. به نتيجه اي 
كه گرفتيم افتخار مي كنم. پيروزي در چنين بازي سخت است ولي بازيكنان 
ما تلاش زيادي كردند.« مانوئل پلگريني هم با وجود شكست از عملكرد 
بازيكنانش ابراز رضايت كرد: »دو نيمه متفاوت را شاهد بوديم. قبل از آنكه 
گل اول را دريافت كنيم همه چيز خوب پيش مي رفت. ولي بعد از باز شدن 
دروازه واقعاً بد بازي كرديم. رويارويي با بارسا اصلًا كار ساده اي نيست. يك 
گل زديم و موقعيت هاي زيادي را هم از دست داديم. نتيجه خوبي در خانه 

نگرفتيم اما تلاشمان را براي جبران در بازي برگشت مي كنيم.«
در ديگر دي��دار گلزني توس ب��راي يووه و ش��ادي پ��س از گل او توجه 
فوتبال دوستان را به خود جلب كرد. آلگري سرمربي ميلان در گفت و گو 
با اسكاي به فرصت هاي از دست رفته اشاره كرد: »مي توانستيم گل هاي 
بيش��تري بزنيم. از بازيكنانم راضي هس��تم، هرچند ك��ه در خط دفاع 
اشتباهاتي مرتكب شدند. خوشبختانه توانستيم مهاجمان يورگن كلوپ را 
مهار كنيم.« سرمربي دورتموند شكست 2 بر يك مقابل يوونتوس را خوب 
توصيف كرد: »در نيمه اول تلاش خودمان را كرديم اما گل احمقانه اي را 
خورديم. اين همان چيزي بود كه اصلاً انتظارش را نداشتم. ولي بعد از اينكه 
توانستيم بازي را به تساوي بكشانيم، بازي بهتري ارائه كرديم. به نظرم با 

توجه به وضعيت ما نتيجه خوبي گرفته ايم.«

مخالف�ت ب�ا برگ�زاري جام جهان�ي 2022 در فصل زمس�تان ابعاد 
گسترده تري پيدا كرده است. پس از آنكه كارگروه فدراسيون بين المللي 
فوتبال رسماً اعلام كرد قطر در زمستان ميزبان جام جهاني خواهد بود، 
اعتراض هاي زيادي عليه اين تصميم مطرح شد. اين در حالي است كه 
لوئيز فيگو فعلاً تنها كسي است كه با جام جهاني زمستاني موافق است. 
فيفا بالاخره با پيشنهاد عرب ها مبني بر برگزاري جام جهاني 2022 از 
تاريخ 26 نوامبر تا 23 دسامبر موافقت كرد. با اين وجود قطعي شدن 
اين موضوع تنها قطري ها را خوشحال كرد. كش��ورهاي اروپايي اما از 
شنيدن اين خبر شوكه شدند. تا آنجا كه مدير اجرايي ليگ انگليس از 
نحوه برخورد سپ بلاتر ابراز نااميدي كرده است. ريچارد اسكادامور در 
بيانيه اي اظهار داشت: »شنيدن اين خبر كه زمان مسابقات جام جهاني 
از تابستان به زمستان تغيير كرده حسابي نااميدمان كرد. واضح است 
كه در اين تصميم ش��رايط ليگ هاي اروپايي، مسابقات متعدد جهاني 
و تأثيرات منفي اين تغيير لحاظ نشده است. بيشترين نگراني ما بابت 
پايان ديرهنگام جام در ماه دسامبر و تحت تأثير قرار دادن ليگ برتر، 

جام حذفي، جام اتحاديه و برنامه هاي سال نو است.«
از طرفي انجمن باشگاه هاي اروپايي نيز در بيانيه اي مخالفت خود را با 
جام زمستاني اعلام كرده اند. كارل هاينز رومينگه، رئيس اين انجمن 
در اين باره گفت: »برنامه ريزي مجدد جام جهاني 2022 براي خانواده 
فوتبال وظيفه دشوار و چالش برانگيزي ايجاد مي كند. در ادامه اين بيانيه 
آمده است: با اين حال از باشگاه ها و ليگ هاي اروپايي نمي توان انتظار 
داشت هزينه هاي اين برنامه ريزي مجدد را بپردازند. ما انتظار داريم بابت 

خسارت ناشي از تصميم نهايي، باشگاه ها غرامت دريافت كنند.«
اين در حالي است كه فيفا حاضر به پرداخت هيچ غرامتي بابت اين تغيير 
ناگهاني نيست. والكه دبير كل فيفا با اشاره به اين موضوع گفت: »هيچ 
غرامتي در كار نيست. هفت س��ال فرصت تا جام جهاني 2022 وجود 
دارد. ما در اين باره با باشگاه ها توافق داريم. باشگاه هاي اروپايي بايد اين 
تغيير بالقوه را بپذيرند. اين كار يك بار اتفاق مي افتد و اقدامي كه فوتبال 

را نابود كند، انجام نمي دهيم.«

يك مساوي و يك شكس�ت سهم نمايندگان 
اي�ران در روز دوم از هفت�ه اول مرحل�ه 
گروهي لي�گ قهرمانان آس�يا بود. ف�ولاد در 
حالي كه 10 نفره ش�ده بود برابر الس�د قطر به 
تس�اوي ب�دون گل رس�يد و تراكتور س�ازي 
در حالي ك�ه از حري�ف ازبكش پيش ب�ود، در 
نهاي�ت 2 ب�ر يك ب�ه نس�ف قارش�ي باخت. 
اولين حريف فولاد در ليگ قهرمانان آسيا السد قطر 
بود، مس��ابقه اي از گروه C  كه هم براي شاگردان 
اسكوچيچ و هم ش��اگردان حس��ين عموته يك 
ديدار انتقامي بود. قطري ها به دنبال گرفتن انتقام 
شكس��ت لخويا برابر پرس��پوليس بودند و آن سو 
اهوازي ها هم مي خواس��تند انتقام شكست فصل 
گذشته شان را از اين تيم بگيرند و يك شروع رؤيايي 
در ليگ قهرمانان آسيا داشته باشند. حساسيت بالا 
مسابقه سبب ش��ده بود كه حدود 30 هزار نفر به 
ورزشگاه غدير اهواز بيايند. نيمكت نشيني گرافيته 
مهاجم سرشناس برزيلي السد از نكات قابل توجه 
بود و در نيمه اول بار هجومي السد بر دوش خلفان 
ابراهيم ستاره تيم ملي قطر بود. نيمه اول اين بازي 
با برتري مطلق فولادي ها آغاز شد، اهوازي ها كه 
نمي خواس��تند امتياز كامل اين بازي را از دست 

بدهند، از ابتداي بازي با حملات مستمر خود روي 
دروازه السد خيمه زدند اما بي دقتي در زدن ضربات 
آخر سبب شد تا توپ هايشان راهي به دروازه السد 

پيدا نكند. 
البته بازي از همان ابتدا پر زد و خورد و فيزيكي دنبال 
شد، طوري كه داور مسابقه بارها مجبور مي شد براي 
توقف بازي به نشانه خطا سوت بزند. اولين موقعيت 
بازي در دقيقه هفت به دست آمد و ضربه ايستگاهي 
پشت محوطه جريمه الس��د را محسن مسلمان با 
ضربه خطرناك و س��نگيني از كنار دروازه السد به 
بيرون زد. در دقيق��ه 28 حركت مهرداد جماعتي 
از سمت چپ تيم فولاد و نفوذ او به محوطه جريمه 
السد با پاس عرضي او تكميل ش��د كه اين توپ را 
نونگ با فاصله كمي از كنار دروازه السد به بيرون زد. 
حاكميت فولادي ها بر توپ و ميدان تا اواخر نيمه اول 
ادامه داشت و آرام آرام السدي ها نيز خود را به دروازه 
فولاد نزديك كردند اما تا پايان نيمه اول موقعيت 
خاصي نداشتند و نتوانستند خطر جدي روي دروازه 
فولاد خلق كنند و نيمه اول با تساوي بدون گل به 
پايان رسيد. از نكات جالب اين نيمه، نامهرباني داور 
مسابقه با فولادي ها بود كه در چند خطاي پياپي 

روي بازيكنان اين تيم در سوت خود ندميد. 

نيمه دوم را هر دو تيم هجومي آغاز كردند. حسين 
عموته سرمربي السد با به ميدان فرستادن گرافيته 
مهاجم برزيلي اش، تيمش را كه در نيمه اول در لاك 
دفاعي فرو رفته بود، بيرون آورد. با اين حال اين بار 
هم فولادي ها بودند كه توانس��تند موقعيت هاي 
جدي تري روي دروازه س��عد الدوساري به وجود 
بياورند. در يكي از اين موقعيت ها در دقيقه 60 باز 
هم اين عرفان نون مهاجم آفريقايي فولاد بود كه 
روي يك پاس عالي با دروازه بان السد تك به تك 
شد اما مانند موقعيت هاي قبلي توپ را با يك شوت 
ضعيف به بيرون فرستاد تا شاگردان اسكوچيچ يك 

موقعيت ديگر را از دست بدهند. 
در ادام��ه در دقيقه 69 با اخ��راج مهدي بدرلو كه 
دومين كارت زردش را گرفت، فولاد 10 نفره شد 
تا كار اهوازي ها در دقايق باقي مانده سخت تر شود. 
بدرلو هافبك دفاعي فولاد به دليل خطايي بي دليل 
روي بازيكن حريف در نيمه زمين كارت زرد دوم 
خود را گرفت و از بازي اخراج شد. اين تصميم داور 
كره اي با اعتراض شديد بازيكنان فولاد همراه شد 
كه اعتقاد داش��تند قضاوت اين ديدار جانبدارانه 
اس��ت. پس از اخراج بازيكن فولاد، اين تيم السد 
بود كه توانست بازي را در دست بگيرد و در مقابل 

فولادي ها هم با حفظ جريان بازي روي ضد حمله ها 
به دنبال رس��يدن به گل بودند. ب��ا وجود برتري 
السدي ها دفاع فشرده فولاد سبب شد تا قطري ها 
صاحب موقعيت خطرناك گلزني نشوند و در نهايت 
اين مسابقه با تساوي صفر – صفر به پايان برسد و 
هر دو تيم به اين امتياز قناعت كنند. اين سومين 

تساوي فولاد و السد در يك سال گذشته بود. 
 نسف قارشي 2 – تراكتور يك

در گروه D تراكتور در حالي در ورزش��گاه ش��هر 
نسف به مصاف نسف قارشي در اولين مسابقه اش 
در ليگ قهرمانان آسيا رفت كه 24 ساعت قبل از 
آن نفت ديگر نماينده ايران در تاش��كند مغلوب 
پاختاكور ش��ده بود. در حالي كه ميزبان با همان 
سبك بازي معمول تيم هاي ازبك به دنبال نزديك 
شدن به دروازه تراكتورس��ازي بود، عملكرد سه 
هافبك دفاعي قرمزپوش اجازه خلق موقعيت به 
نسف قارشي را نداد تا تك گل ادينهو تنها اتفاق 
مهم نيمه اول اين مس��ابقه باشد. پاس تيموريان 
به كامدار و س��انتر زيباي او با پرش فوق العاده و 
ضربه سر حس��ابگرانه ادينهو همراه شد تا اولين 
گل تراكتور در دقيقه 32 رق��م بخورد. در نهايت 
بازي نه چندان گرم و فيزيكي نس��ف قارش��ي و 
تراكتورسازي در نيمه اول به سود تيم ميهمان به 
پايان رسيد. رقابتي كه با توجه به شرايط زمين و 
هوا در نيمه دوم در شرايط دشوارتري برگزار شد. 
نيم��ه دوم را ازبك ها ب��راي جب��ران گل خورده 
هجومي تر از 45 دقيقه اول آغاز كردند. شاگردان 
قربان بردي اف كه نمي خواستند در اولين بازيشان 
در ليگ قهرمانان در خانه مغلوب ش��وند با فشار 
روي دروازه تراكت��ور به دنبال زدن گل مس��اوي 
بودند. سرانجام حملات نسف قارشي در دقيقه 48 
به نتيجه رسيد و اين تيم ازبكستاني توانست گل 
مساوي را وارد دروازه تراكتور كند. شامرادف بازيكن 
نسف با يك ضربه س��ر ضرب و تماشايي از پشت 

محوطه جريمه به زيبايي دروازه لك را باز كرد. 
در دقيقه 53 نسف قارش��ي به گل دوم هم رسيد 
تا كار تراكتور سخت تر شود. حمزه كريمف ضربه 
ارسالي از جناح چپ را دور از دستان حامد لك به 
 گل دوم تيمش تبديل كرد تا نماينده ازبكستان

 2بر يك از تراكتور جلو بيفتد. 
پس از گل دوم نس��ف قارشي، تبريزي ها كه همه 
چيز را از دس��ت داده مي ديدند، ب��راي زدن گل 
مس��اوي رو به يك بازي رو به جلو آوردند اما دفاع 
ازبك ها و بدشانس��ي بازيكنان تراكتور سبب شد 
تا موقعيت هاي تراكتور راهي به دروازه پيدا نكند و 
تراكتور 2 بر يك مقابل نسف قارشي شكست بخورد 
مانند نفت كه روز قبل از اين بازي به پاختاكور در 

تاشكند باخته بود.
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پيروزي حيثيتي كاتالان ها در اتحاد

اروپايي ها غرامت مي خواهند

دورتموند از پس يووه هم برنيامد

 برگزاري جام جهاني در زمستان
 و تشديد موضع گيري ها عليه فيفا 

فريدون حسن

پورعلي گنجي رسماً به تيانجين  پيوست
بازيكن ملي پوش تيم فوتبال نفت تهران كه يكي از ستاره هاي جوان 
فوتبال ايران در جام ملت هاي آسيا بود، با عقد قرارداد رسمي به 
تيم تيانجين تدا چين پيوس��ت. مرتض��ي پورعلي گنجي 
بازيكن تيم فوتب��ال نفت تهران كه پ��س از عملكرد 
درخش��ان به همراه تيم ملي ايران در جام ملت هاي 
آسيا -2015 استراليا پيشنهادات مختلفي داشت، در 
نهايت با عقد قرارداد يكساله به تيم فوتبال تيانجين تدا 
چين پيوست. اين بازيكن سه شنبه ش��ب قرارداد نهايي 
خود را امضا و براي باش��گاه چيني ارسال كرد تا مقدمات 
حضورش در اين تيم چيني فراهم ش��ود. پورعلي گنجي 
كه تا پايان فصل جاري با تيم نفت تهران قرارداد داشت، به 
خاطر اين سه ماه باقيمانده از قراردادش بايد 500 هزار دلار 
از انتقال را به اين باشگاه تهراني بدهد، مبلغي كه بيش از دو 
برابر دريافتي خود از اين باشگاه چيني است. هدايت تيم 
تيانجين برعهده آري هان، سرمربي نامدار هلندي است. اين 
بازيكن سابقه حضور در جام جهاني نوجوانان 2009 نيجريه، 
رقابت هاي قهرماني جوانان آسيا، مسابقات زير 22 سال آسيا 

و بازي هاي آسيايي اينچئون را دارد. 

با اين جوانان تا ۸۰ سالگي مي خواهم بازي كنم
ستاره سال هاي نه چندان دور فوتسال با اشاره به اينكه وضعيت فوتسال 
كشور خوب نيست، گفت: مدتي اس��ت كه به اين نتيجه رسيده ام كه 

به خاطر بازي ضعيفي كه جوانان امروزي انجام مي دهند 
تا س��ن 80 س��الگي در ليگ بازي كنم. ش��ايد مجبور 
شوم فصل بعد براي تأسيس��ات دريايي بازي هم بكنم 
براي همين به كش��اورز و اصغري مق��دم هم كه مربي- 
بازيكن هستند، توصيه مي كنم آنها هم حالا حالاها به 
خداحافظي فكر نكنند و حت��ي از محمدرضا حيدريان 
هم خواهش مي كنم بار ديگر به دنياي قهرماني بازگردد. 
وحيد شمسايي مربي – بازيكن تيم فوتسال تأسيسات 
دريايي درباره اينكه چطور ش��ده در تيمش جوانگرايي 
كرده گفت: »در حال ما يك مجموعه باتعصب و باغيرت 
هس��تيم و به خاطر مصدوميت دو مه��ره اصلي مان را از 
دس��ت داده ايم و اين كار را خيلي برايمان سخت كرده 
اس��ت اما در بازي با گيتي پس��ند، از جواناني اس��تفاده 
كرديم كه فرصت بازي كردن آنها در ليگ به 10 دقيقه هم 
نرسيده بود و انصافاً آنها هم مقابل تيم خوب گيتي پسند 

كه يك بازي سخت بود، جواب اعتماد ما را دادند.«
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بازي رسانه اي وزارت ورزش با وزنه برداري
تلاش وزارت ورزش براي كنار گذاشتن حسين رضازاده و جلوگيري از 
حضور او در مجمع انتخاباتي فدراسيون وزنه برداري بسيار جالب توجه 
است. وزارتي ها و در رأس آنها شخص وزير اين روزها به هر بهانه اي براي 
رسيدن به اين هدف متوسل مي شوند و طي چند روز اخير آنها با بزرگ 
كردن نامه حمايت تاماش آيان، رئيس فدراسيون جهاني وزنه برداري 
از حس��ين رضازاده تمام تلاش خود را كردند تا اين نامه را به گونه اي 
دخالت در امور داخلي توصيف كنند و حتي عنوان كردند كه اين برنامه 

به توصيه و سفارش از داخل كشور نوشته شده است.
اما ديروز كيومرث هاشمي، رئيس كميته ملي المپيك درجريان مجمع 
س��الانه اين كميته، حرف هايي زد كه تأمل برانگيز بود. هاشمي گفت: 
نامه تاماش آيان مربوط به چهار ماه پيش است و معمولاً مرسوم است 
كه فدراس��يون هاي جهاني در آس��تانه انتخابات براي حمايت از افراد 

توصيه  هايي را مي كنند.
اصلي ترين سؤالي كه بعد از شنيدن حرف هاي هاشمي به ذهن مي رسد 
اين اس��ت كه چرا وزارت ورزش نامه اي كه چهار ماه قبل ارسال شده 
را حالا و در نزديك ترين زمان به برگزاري مجمع عمومي وزنه برداري 
رسانه  اي كرده و آن را دخالت در امور داخلي يا شيطنت هايي از داخل 

عنوان مي  كند؟
جالب تر اينكه چرا وزارت ورزش به كاري كه به قول رئيس كميته ملي 
المپيك رسمي معمول است اينچنين واكنش نشان مي دهد آيا جز اين 
است كه وزارت به هر بهانه اي متوسل مي شود تا رضازاده را از فدراسيون 
وزنه برداري دور كند؟ در اين راه حتي حمايت جهاني از رضازاده را نيز 

با سياه نمايي دخالت و شيطنت عنوان مي كند.
حمايت فدراسيون جهاني از رئيس فدراسيون وزنه برداري كشورمان را 
برخلاف وزارت نشينان ورزش مي توان از دريچه اي ديگر هم نگاه كرد.

حس��ين رضازاده ب��ه عن��وان قوي تري��ن مرد جه��ان به ط��ور حتم 
شناخته شده ترين مرد در وزنه برداري دنياست و اين نكته اي است كه 
به رغم تلاش  هاي وزارت ورزش براي سرپوش گذاشتن روي آنها مورد 
توجه فدراسيون جهاني اس��ت. حمايت فدراسيون جهاني از رضازاده 
يعني اينكه او مي تواند حتي در مجامع بين المللي اين رشته حرف هاي 
زيادي براي گفتن داشته باشد، يعني همان دغدغه اي كه وزير ورزش 
طي صحبت هاي روز سه شنبه خود مطرح كرد و از نداشتن و كمبود نفر 

در كرسي هاي مهم بين المللي گفت.
در اين كوتاه قصد حمايت از رضازاده را نداريم، اما همانطور كه قبلًا نيز 
گفتيم چهره هايي چون حسين رضازاده، شناسنامه  هاي ورزش كشور 
هستند كه متأسفانه با كج س��ليقگي و برخي اعمال نظرها به راحتي از 
ميدان خارج مي ش��وند در حالي كه مجامع جهاني روي آنها حس��اب 
ويژه اي باز مي كنند. حمايت تاماش آيان از رضازاده هرچند كه دخالت 
در امور داخلي هم خوانده ش��ود، مؤيد اين مسئله است كه فدراسيون 
جهاني روي قوي ترين مرد جهان نگاه ويژه اي دارد، نگاهي كه مي تواند 

در آينده وزنه برداري كشور مؤثر باشد.
مجمع عموم��ي وزنه برداري امس��ال در حس��اس ترين مقطع برگزار 
مي ش��ود و انتخاب سرپرس��ت فدراس��يون و در نهايت رئيس جديد 
بي ترديد نقش مهمي در كسب سهميه المپيك 2016 خواهد داشت. 
بنابراين انتظار م��ي رود وزارت ورزش و كميته مل��ي المپيك با كنار 
گذاشتن تمام سلايق ش��خصي و اختلافات داخلي، شرايطي را فراهم 
كنند تا بهترين فرد سكان هدايت يكي از مدال آورترين فدراسيون هاي 

ورزشي كشور را در المپيك برعهده بگيرد.

طباطبايي جايگزين رضازاده شد
طباطبايي، سرپرست فدراسيون وزنه برداري شد. با پايان دوره رياست 
حسين رضازاده در فدراسيون وزنه برداري، وزارت ورزش تا زمان مجمع 
انتخاباتي اين فدراسيون براي وزنه برداري سرپرست تعيين كرد. بر اين 
اساس محمود گودرزي سيدحس��ن طباطبايي، مدير مجموعه شهيد 

كشوري را به عنوان سرپرست وزنه برداري انتخاب كرد. 
-------------------------------------------------------------
استارت فرنگي كاران براي مسابقات قهرماني آسيا

اردوي تيم ملي كشتي فرنگي براي حضور در رقابت هاي قهرماني آسيا 
در قطر از روز 11 اسفندماه با حضور 20 كشتي گيري كه پازاج دعوت 
كرده، برگزار مي ش��ود و تمامي كش��تي گيران ملي پوش در مسابقات 
جهاني 2014 ازبكس��تان و بازي هاي آس��يايي 2014 كره جنوبي در 

صورت تمايل مي توانند، در اردو حضور داشته باشند. 
-------------------------------------------------------------

داوري: فعلًا قصد استعفا ندارم
افشين داوري رئيس فدراسيون دووميداني كه گفته مي شد به زودي 
استعفا مي دهد، اين مسئله را رد كرد و گفت:»اين موضوع حقيقت ندارد 
و حدود 10 ماه تا پايان دوره رياس��ت من باقي مانده است و مشخص 

نيست تا آن زمان چه اتفاقاتي رخ مي دهد.«
-------------------------------------------------------------

جدال حساس دانشگاه و پتروشيمي در ليگ بسكتبال 
هفته چهارم ليگ حرفه اي بس��كتبال پنج ش��نبه برگزار مي شود كه 
در جريان اين ديدارها دانش��گاه آزاد تهران و پتروش��يمي ماهش��هر 
حساس ترين مس��ابقه را در تهران برگزار مي كنند. در ديگر مسابقات 
صنايع ماهشهر با مهرام، شهرداري گرگان با ثامن مشهد و نفت آبادان 

با هفت الماس قزوين مصاف مي دهند. 
-------------------------------------------------------------

ميزان به نيمه نهايي واليبال صعود كرد
مرحله پلي آف ليگ برتر واليبال باشگاه هاي كشور در حالي روز گذشته 
انجام ش��د كه ميزان خراس��ان در خانه واليبال تهران با غلبه بر نوين 

كشاورز به نيمه نهايي صعود كرد.

  چـهـره ها / وحيد صابري

95-94 مهم ترين سال براي كسب سهميه المپيك است
جلسه سالانه كميته ملي المپيك در حالي برگزار شد كه دستور جلسه اصلي درباره كسب سهميه 
المپيك و راهيابي ملي پوشان به المپيك ريو بود. هاشمي رئيس كميته ملي المپيك درباره برنامه هاي 
سال آينده گفت: »كليات برنامه ارائه شد اما جزئيات تابع بودجه اس��ت كه هنوز ابلاغ نشده است. 
سال 94 تا 95 براي ما بسيار مهم است و تأثيرگذار؛ چراكه به غير از كمبود بودجه اي كه با آن روبه رو 
هستيم، ورزش��كاران ما بايد تمام تلاش خود را انجام دهند تا سهميه 
المپيك را كسب كنند. البته از اينكه گفته مي شود قرار است بودجه 
وزارت ورزش كم ش��ود، اطلاعي ندارم اما جلسه اي را با نمايندگان 
كميسيون تلفيق داشتيم و از نمايندگان خواستيم بودجه را افزايش 
دهند. به هر حال ما خواهان افزايش بودجه در بخش ورزش هستيم 
تا كارواني موفق را به رويدادهاي جهاني اعزام كنيم، اما با اين 
حال مي دانيم كه كسر بودجه براي همه دستگاه ها وجود 
دارد و به خاطر قرار داشتن در شرايط تحريم بايد موارد 

اقتصاد مقاومتي را رعايت كنيم.«

با تقويت روابط سياسي كرسي بين المللي بگيريد
مسابقات جام جهاني كشتي فرنگي فرصت خوبي بود تا خبرنگاران رودررو با لالوويچ صحبت كنند و 
سؤالات خود را بپرسند. يكي از سؤالات مهمي كه از رئيس اتحاديه جهاني كشتي پرسيده شد درباره 
اين بود كه چرا ايران عضوي در هيئت مديره اتحاديه ندارد كه لالووي��چ در اين باره گفت: »موفقيت 
نمايندگان ايران در انتخابات هيئت رئيسه اين اتحاديه، وابستگي زيادي به روابط سياسي دارد. البته 

نگراني ايران در مورد عدم عضويت در هيئت رئيسه اتحاديه جهاني كشتي را 
درك مي كنم ولي حمايت از يك كانديدا، فقط حمايت مستقيم او نيست، 
بلكه ساير كشورها هم بايد از نماينده ش��ما حمايت كنند. به اعتقاد من 
اميررضا خادم نتيجه  خوبي در كنگره 2014 ازبكستان به دست آورد و با 

كسب 36 يا 3۷ رأي، فاصله چنداني با نفرات انتخابي نداشت. 
در يك انتخابات وابس��تگي زيادي به روابط سياسي دارد. 

هر كانديدا در انتخابات، بيش از هر چيز نياز به حمايت 
كشورهاي قاره خودش دارد. اين فعاليت ها بايد از داخل 

قاره آغاز شود و سپس به هيئت رئيسه برسد.«

شيوا نوروزي

88498432سرويس ورزشي

سعيد احمديان
   ليگ قهرمانان آسيا

توقف فولاد 10 نفره برابر السد
تراكتور هم در ازبكستان باخت

كاش رئيس جمهور با لالوويچ ديدار مي كرد
منص��ور برزگر، س��رمربي س��ابق 
تيم ملي كش��تي آزاد معتقد است 
ديدار رئيس جمهور ب��ا لالوويچ به 
نفع كشتي تمام مي شد: »هر وقت 
لالوويچ به روس��يه س��فر مي كند، 
ديداري با پوتين انجام مي دهد و اگر 
رئيس جمهور يك وقت كوتاه هم كه 
شده براي ديدار با لالوويچ اختصاص مي داد، مطمئناً اين ملاقات 
كمك زيادي به كشتي ايران مي كرد. روس ها همه كار مي كنند تا 
نفوذ خود را در اتحاديه جهاني حفظ كنند و آن را بيشتر هم كنند، 
اما ما هيچ كاري نمي كنيم و مي خواهيم بدون اينكه خرج كنيم 

همه چيز را مفت به دست بياوريم.«

رضازاده مشكلي براي انتخابات ندارد!
عليرضا دبي��ر مي گوي��د احتمالاً 
حض��ور رض��ازاده در انتخاب��ات 
فدراس��يون وزنه برداري مش��كل 
ندارد: »وقتي عض��و هيئت علمي 
دانشگاه و همزمان در شوراي شهر 
بودم به م��ن گفتند كه عضويت در 
شوراي شهر شغل نيست و بايد در 
دانشگاه حضور پيدا كنم. براساس شنيده ها شوراي حل اختلاف 
پيگير حضور رضازاده در انتخابات فدراسيون وزنه برداري است و 
ظاهراً حضور رضازاده در انتخابات فدراسيون وزنه برداري ايرادي 
ندارد و او به عنوان يكي از اعضاي ش��وراي شهر مي تواند در اين 

انتخابات حضور پيدا كند.«

بي قانوني اي در انتخابات هندبال نشده
در حالي ك��ه برخ��ي از نامزدهاي 
انتخاباتي فدراسيون هندبال اعتقاد 
دارن��د كه مج��وز مهدوي نيا صادر 
نشده و وي با حمايت وزارت ورزش 
در انتخابات اين فدراسيون شركت 
كرده است، سيدنصرالله سجادي، 
معاون حرف��ه اي و قهرماني وزارت 
ورزش و جوانان اين مس��ئله را رد مي كن��د و مي گويد: »مجوز 
مهدوي نيا صادر شده و ما طبق قانون عمل كرديم. مدارك همه 
كساني كه در مجامع انتخاباتي شركت مي كنند، بررسي و همه 
شرايط به درستي انجام ش��ده و به هيچ وجه در مورد فدراسيون 

هندبال بي قانوني صورت نگرفته است.«

ميزباني جام ملت هاي آسيا از دست ايران پريد؟
كمتر از دو هفته ديگر نشس��ت كميته اجرايي كنفدراسيون فوتبال 
آسيا براي اعلام كش��ور ميزبان جام ملت هاي 2019 آسيا در منامه 
بحرين برگزار مي شود. ميزبان اين رقابت ها براساس گزارش بازرسان  
اي اف سي از ايران و امارات در زمينه تأسيسات ورزشي، هتل هاي مورد 
اقامت تيم ها، فرودگاه ها و ديگر شاخصه ها و امكانات مورد نياز ميزباني 
انتخاب مي شود. ميزباني كه البته به نظر مي رسد قبل از نشست كميته 

اجرايي AFC انتخاب شده است!
در واقع به نظر مي رسد ديدار سه روز پيش شيخ سلمان بن ابراهيم از 
امارات و ديدار با شيخ هزاع بن زايد مشاور امنيت ملي و رئيس افتخاري 
فدراسيون فوتبال امارات نيز در همين راستا بوده و رئيس  اي اف سي در 
اين ديدار مقامات اماراتي را از انتخاب قطعي اين كشور براي ميزباني 

جام ملت هاي آسيا مطمئن كرده است. 
كفاشيان، رئيس فدراس��يون فوتبال ايران البته پيشتر در لفافه گفته 
بود كه ش��انس ايران براي كس��ب ميزباني هفدهمين دوره مسابقات 
جام ملت هاي آسيا كم است و مدعي شده بود كه 80 درصد ميزباني اين 

رقابت ها از طريق لابي به دست مي آيد. مسئله اي كه البته بهترين بهانه 
مي تواند باشد براي از دست رفتن ميزباني اين رقابت ها؛ چراكه با مطرح 
كردن اين بهانه، ديگر نوك تيز پيكان انتقادات به سوي مسئولان ورزشي 
ايران و رئيس فدراسيون فوتبال نخواهد بود. حال آنكه نگاهي منطقي به 

اين ماجرا گوياي مسئله ديگري است.  هرچند نمي توان از قدرت لابي 
كشورهاي عربي خليج هميشه فارس و نفوذ آنها براي به دست آوردن 
آنچه مي خواهند به راحتي گذشت و چشم پوشي كرد اما واقعيت اين است 
كه بيش از لابي ها، اين امكانات و تجهيزات ورزشي و... اين كشورهاست 
كه مي تواند گوي سبقت را در رقابت با ايران بربايد! اگرچه امارات در سال 
1996 ميزبان اين رقابت ها بوده، اما اين مسئله و همچنين لابي اماراتي ها 
نمي تواند خيلي در كسب اين ميزباني تأثير مستقيم داشته باشد وقتي در 

مقايسه با ايران تجهيزات آنها برتري چشمگيري دارد!
گفته مي شود يك مقام مسئول در كنفدراسيون فوتبال آسيا كه خواسته 
نامش منتشر نشود، از قطعي شدن ميزباني ماراتي ها در جام ملت هاي 
2019 آسيا خبر داده اما در واقع مسئولان ورزشي و رئيس فدراسيون 
فوتبال ايران با يك دو دو تا، چهارتاي ساده خود نيز به اين مهم رسيده 
بودند كه شانس كمتري نس��بت به امارات دارند. شايد هم به همين 
دليل براي ميزباني مسابقات مقدماتي المپيك نامزد شده اند؛ ميزباني 

مسابقاتي كه مي تواند رؤياي رسيدن به المپيك را محقق كند. 

اخبار درگوشي حكايت از موفقيت اماراتي ها دارد دنيا حيدري
    فوتبال


